

Dagsorden tirsdag d. 6. oktober 2025

Tilstede: Yvette, Hanne, Peter, Bonny, Søren, Tim, Emil og Marie

Afbud: Ingen

1. Kloakering (Peter)
2. Kloakeringsmøde inde jul (Hanne)
3. Skal øl-priserne sættes op i huset? (Hanne)
4. Lås på traktorgården (Hanne)
5. Klage (Hanne)
6. Poul nyt brev (Hanne)
7. Møde med Nyvang bestyrelse (Hanne)
8. Nyt wc og køleskabet til huset? (Hanne)
9. Port og varmepumpe (Yvette)
10. Nye retningslinjer børneudvalget (Marie)
11. Jurakursus til nye medlemmer i bestyrelsen (Marie)
12. Evt.

1. Det har endnu ikke været muligt at afholde et informationsmøde grundet ventetid på beslutninger ang. kloakering i kommunerne for de første 13 haveforeninger. D. 18. september blev der i borgerrepræsentationen vedtaget en trappemodel. Efterfølgende har der i kommunen været uenighed om, hvem fra både forvaltning og kommune, som kunne komme i tale i forhold til et informationsmøde i vores haveforening. Som det ser ud nu, vil det først blive muligt at afholde et møde midt november. Først når mødet midt november er afholdt, vil det blive muligt at lave et informationsmøde i vores haveforening. Informationsmødet vil derfor tidligst blive muligt i slut november.
2. Brev fra kreds 4. Nyvang har ansøgt om, om de kan varetage kloakeringsopgaven selv. Ved at kloakere selv vil der kunne laves en besparelse. Nyvang kan kloakere selv, da hovedledningen ligger i deres forening. Vi kan koble os på denne hovedledning, men vi kan ikke selv vælge at gøre dette uden Nyvang er med. Kloakeringsudvalget har fulgt debatten om kloakering tæt og holdt sig afventende i forhold til, hvad det endelige udspil bliver. Det er ny viden, at der potentielt set bliver åbnet op for muligheden for at kloakere selv. Flere bestyrelsesmedlemmer fortæller om andre haveforeninger, som har fået kloakeret langt billigere end det som vi står overfor, hvis vi skal hæfte efter et solidaritetsprincip, som der er lægges op til i Københavns Kommune. Der skal undersøges muligheden for at samarbejde med Nyvang og få det hele lavet samtidig. Et medlem går videre med de nye informationer til kloakeringsudvalget med det formål at få det samme på skrift, som Nyvang har fået. Et medlem påpeger vigtigheden af, at vi overvejer, om det er smart at have den samme entreprenør som Nyvang, da det muligvis vil give os en lang pause fra at kunne benytte vores haver.

Et medlem fortæller, at Herlev Kommune har meldt ud, at den fysiske udførelse af kloakering er ca. 1 års tid. Ydermere fortæller vedkommende, at de har møde i kloakudvalget d. 11. oktober 2025. I bestyrelsen er der enighed om, at et informationsmøde til vores medlemmer først skal afholdes, når kloakudvalget har fået det samme svar som hos Nyvang. Det foreslås, at informationen om den nye mulighed for selv at kloakere kan kommunikeres ud via mail/hjemmeside/facebook. Et medlem understreger, at det er vigtigt, at der afholdes et informationsmøde inden vores generalforsamling, så vores medlemmer kan tage stilling på et oplyst grundlag. Her kan heldagsmødet også bruges til at sætte rammerne for informationsmødet og hvilke retningslinjer der skal gælde for at tage beslutningen. Flere medlemmer understreger, at det er vigtigt for vores medlemmer at vide, hvad de forskellige muligheder for kloakering koster.

3. Kasserer foreslår at øl-priserne skal stige fra 10 kr. til 15 kr. Dette skal i første omgang gælde for vintersæsonen. Argumentet for en prisstigning på øl er at undgå underskud i huset. Der er enighed i bestyrelsen om at hæve priserne på øl.
4. Kasserer fortæller, at strømregning til traktorgården betales af dem, som benytter den. Der kommer ikke lås på traktorgården. Der bliver tisset på legepladsen af nogle af dem, som benytter traktorgården. Formanden fortæller, at hvis der bliver tisset på legepladsen igen, så bliver arrangementet i traktorgården lukket ned.
5. Klagen skal videresendes til det medlem af vores forening, som klagen vedrører. Det gør formanden.
6. Brevet til et medlem fra Nyvang skal redigeres og afleveres. I brevet skal der stå, at medlemmet får karantæne fra d.d. og tre måneder frem.
7. Formanden og kasserer har planlagt at afholde et møde med formanden og kasserer fra Nyvang. Formålet med mødet er finde ud af, hvordan de kører deres forening i forhold til vores. Der er flere ting som både kasserer og formand er nysgerrige på bl.a. skrald, deres fælleshus osv.
8. Der er enighed i bestyrelsen om, at der skal indkøbes nye køle- fryseskabe til huset, så det hele er i orden, når huset fx skal lejes ud. Der er udfordringer med handicaptoliet i forhold til, at træk- og slipknappen sidder fast og dermed står vandet og løber. Der er enighed i bestyrelsen om at købe et nyt toilet. Et medlem minder om, at alle tre toiletter er installeret på samme tid og at der tidligere har været problemer med de to andre toiletter også. Der er enighed om at skifte alle tre toiletter samtidig. Et medlem foreslår, at der skal opsættes et pissoir på handicaptoliet. Der tales om vandfrie pissoirer på sigt.
9. Formanden vil gerne undersøge, hvad det ville koste at få en varmepumpe som varmekilde i fælleshuset. Det koster pt. 4000 kr./mdr. i vinterhalvåret at holde huset varmt, når det bruges. Lige nu er der gulvvarme. Et medlem minder om, at vi har haft en varmepumpe tidligere. Tim kigger på muligheden for at ændre vores varmekilde. Formanden og kasserer har undersøgt muligheden for at sætte en port op ved indkørslen til vores haveforening. Ishøj hegn er blevet kontaktet og har givet en pris på 100.000 kr. Der er mulighed for at sætte et hegn op mellem de to første haver på venstre

side af vejen. Ved opsætning af et sådant hegn giver det vores medlemmer mulighed for at køre ind på foreningens veje med biler, da bommene vil blive fjernet. Det nye hegn vil kun være "aktivt" i vinterhalvåret. Et medlem understreger, at det er vigtigt at dette tages op på generalforsamlingen også selvom der er afsat 270.000 kr. til vedligehold og der er kun brugt 75.000 kr. Et andet medlem bakker op og mener, at det er vigtigt, at vores medlemmer får at vide, hvordan det kommer til at se ud, hvad det koster osv. Kasserer foreslår, at vi stiller det som forslag til generalforsamlingen. Kasserer og et andet medlem kigger og indhenter tilbud.

10. De nye retningslinjer for børneudvalget tales der om på heldagsmødet.

11. Tre nye medlemmer af bestyrelsen vil gerne med på jurakusus søndag d. 7. december kl. 09.00-16.00 i Hvidovre på Scandic. Formanden melder os til.

12. Evt.

- Heldagsmødet er lørdag d. 7. februar kl. 09.00 - ?